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Aktuality

Nástavba školy otevřena!
Ve středu 31. 5. jsme slavnostně otevřeli dokončenou nástavbu základní školy.  
Po přestřižení pásky, kterého se kromě zhotovitele a technického dozoru 
zúčastnili i zástupci obcí a škol z okolí, následoval den otevřených dveří pro 
veřejnost, kde nechybělo výborné občerstvení, které připravil tým naší školní 
kuchyně.
O odpolední program se postarali žáci školy, kteří si připravili taneční              
a hudební vystoupení.  A protože se akce konala v  předvečer dětského dne, 
pozvali jsme pana Kravatu, který pro děti nachystal program plný balónků, 
triků, kouzel a legrace.
Jsem ráda, že se vše dotáhlo do zdárného konce. Projekt s sebou ve všech svých 
fázích nesl mnoho úskalí, ale nakonec se nám je podařilo překonat. A že to 

někdy byly nervy! Po složitých peripetiích s výběrovým řízením jsme, s  ohledem 
na termíny dané dotací ministerstva, hráli o každý týden. Díky přístupu realizační 
firmy EMH, stavebnímu dozoru a jasně nastaveným kontrolním dnům na stavbě 
dnes nástavba stojí. Její realizace nám umožní udržet dlouhodobou spolupráci         
s  okolními obcemi – Hořany, Klučovem a Chrástem - pro které naše škola tradičně 
byla a je spádová.  Věřím, že budova bude žákům i učitelům dobře sloužit a dlouho 
vydrží „jako nová“. Všem, kdo se na stavbě a projektu podíleli nebo nějakým 
způsobem k  realizaci přispěli, moc děkujeme.

Projekt „Rozšíření kapacity základní školy v  Poříčanech“ byl financován dotací 
Ministerstva financí  ČR ve výši  5.378.705,09 Kč. Celková hodnota stavby 
včetně projektové dokumentace, stavebního dozoru, správních poplatků aj. činila 
8.476.731.86 Kč. Vlastní zdroje obce uhrazené v  letech 2015 – 2017 jsou tedy 
3.098.026,77 Kč, z  toho 2.500.000 bylo profinancováno úvěrem.  

Obecní úřad bude uzavřen v týdnu 3. - 7. 7.  
V době letních prázdnin prosím využívejte 
úřední dny: pondělí a středa  8 – 17 hod. 
Pokud byste potřebovali přijít v  jiný den, 
doporučujeme předem si zavolat. 
 
Dovolená - zdravotní středisko
MUDr. Sýkorová: 3.7. - 21.7.   a  7.8. - 18.8.
MUDr. Chocholová: 10.7. - 28.7. a 7.8. - 18.8.

Přerušení dodávek elektřiny  
ČEZ Distribuce informuje, že dne 11. 7. 2017 
od 10:30 do 15:30 dojde k  přerušení dodávek 
elektřiny v  severní části obce, mezi ulicemi 
Kounická a U Lesa.  Více informaci najdete 
na letácích ČEZ v dotčených lokalitách,        
na úřední desce a na webu obce. 

Milí čtenáři,

s koncem školního roku otevíráte další číslo Posla, a okolo školy se tentokrát 
točí i jeho podstatná část.  Jako starostka obce i jako máma jednoho z  žáků 
bych chtěla celému osazenstvu školy poděkovat za jejich práci těch uplynulých 
deset měsíců a popřát jim, aby o prázdninách načerpali nové síly a elán do 
dalšího roku. Dětem bych ráda popřála hezké prázdniny plné sluníčka, 
koupání, výletů a všeho, co k  létu patří. 
Za sebou máme hned několik vydařených akcí, ke kterým se v  Poslu vracíme - 
kromě Pálení čarodějnic, Dětského dne a Noci kostelů také Staročeské máje.  
Je skvělé, že i letos se dalo dohromady okolo stovky lidí, kteří tuto akci 
připravili a věnovali jí spoustu svého času. Díky jejich úsilí se tak Poříčany 
mohou pyšnit krásnou tradicí. 
Zahálet nebudeme ani o prázdninách. Hned na začátku července vypukne asi 
největší stavební projekt letošního roku - rekonstrukce ulice Pod Oborou,          
v  září se začne s  rekonstrukcí veřejného osvětlení a do konce roku by měl být 
hotový i nový bezdrátový rozhlas. 
A protože nás hned na začátku září čeká už šestý pouťový Jarmark, kde ani 
letos nebude chybět soutěž o nejlepší koláč, ráda bych pozvala všechny dámy, 
jejichž fantastické koláčky jsem měla při různých příležitostech možnost 
ochutnat, aby napekly a soutěže se zúčastnily! Letos na Vás čekají ceny 
„obzvlášť vypečené“. Účast samozřejmě není zapovězena ani pánům - 
přinejmenším určitě přijďte ochutnat :-).
Krásné letní dny,

Hanka Teršová
   starostka 



2 POŘÍČANSKÝ POSEL 2/2017

Informace obecního úřadu

Poříčany budou EFEKTivní
Po loňském neúspěchu jsme v  únoru znovu podali žádost 
o dotaci programu EFEKT Ministerstva průmyslu            
a obchodu na projekt „Komplexní opatření ke snížení 
energetické náročnosti osvětlovací soustavy obce 
Poříčany“. Letos jsme uspěli a dostaneme dotaci ve výši 
50% způsobilých nákladů, tj. 886.787,- Kč! Cílem 
projektu je snížit náklady na provoz veřejného osvětlení, 
a to výměnou 140 ks starých světel za moderní úsporná 
LED svítidla.

-   Na začátku července bude zahájena rekonstrukce ulice 
Pod Oborou, dokončení stavby je plánováno na konec 
září. Po dobu stavby bude v ulici úplná uzavírka. 
Obyvatelé ulice jsou s postupem stavby seznámeni, 
ostatní prosíme o respektování dopravního značení         
a ohleduplnost.
-  V běhu je příprava projektu protipovodňových 
opatření, která mají ochránit zastavěné území obce před 
povodněmi. Hotovy jsou již všechny průzkumy 
(hydrogeologický, dendrologický, biologický, aj.).        
V současné době probíhá finalizace návrhu trasy 
ochranných zdí a valů a úpravy mostů. Na přelomu 
července a srpna proběhne společné jednání s  vlastníky 
dotčených pozemků či pozemků, které s  navrhovaným 
opatřeními sousedí. 
-  Ve druhém pololetí začneme pracovat na projektové 
přípravě několika dalších stavebních záměrů obce:  
zateplení staré mateřské školy, vestavba sociálních bytů   
v  podkroví domu č.p. 46, dopravní opatření ke zvýšení 
bezpečnosti chodců u silnice II/330 (Českobrodská), 
studie využitelnosti průmyslové zóny a v neposlední řadě 
rekonstrukce místních komunikací - ul. Jana Hroudy,     
Na Úhoru, Nad Váhou, Větrná, Za Vrcholem a Ke 
Kersku, a to včetně dokončení splaškové kanalizace.

Přírůstky do hasičské garáže
Na přelomu května a června naší jednotce dobrovolných 
hasičů přibyly hned dva nové vozy.
Prvním je Avie s kontejnerovým nosičem, kterou jsme 
dostali bezúplatně od stanice HZS v  Českém Brodě        
a kterou bude jednotka využívat v rámci technické 
pomoci. 
Druhým je nový dopravní automobil - devítimístný Fiat 
Ducato v  hodnotě 963.145,48 Kč, který obec pořídila 
díky získaným dotacím od GŘ Hasičského záchranného 
sboru ČR  ve výši 450.000,- Kč a od Středočeského kraje 
ve výši 244.562,- Kč. Z  rozpočtu obce jsme tak             
na pořízení vozu uvolnili 268.583,48 Kč a dalších 30 tis. 
na doplňkovou výbavu (zatmavená skla a bezpečnostní 
mříže v  oknech v  zavazadlovém prostoru).  

Dobrých zpráv není nikdy dost!
Společnost Vodovody a kanalizace Nymburk uspěla 
se svojí žádostí o dotaci na rekonstrukci                     
a intensifikaci ČOV Poříčany a dostavbu kanalizace 
v jižní části obce z  Operačního programu životní 
prostředí. Realizací v  hodnotě téměř 41 mil. bude 
možné na kanalizaci připojit jak nejstarší část obce   
– ulice Hořanská, Klučovská, atd., tak i novou 
zástavbu. Více informací přineseme v  příštím čísle.                 

Hanka Teršová

Jarní výlet
V úterý 30. května jsme s  dvacítkou zájemců vyrazili na výlet    
do Štiřína a Velkých Popovic. Dopoledne jsme měli domluvenou 
prohlídku Štiřínského zámku a parku s panem doktorem 
Václavem Větvičkou. Jeho vyprávění o historii zámku                 
a peripetiích, kterými si celé panství prošlo, zejména pak ve 20. 
století, bylo naprosto fantastické, a jen neradi jsme se s  ním před 
obědem loučili. Navíc nám tentokrát přálo počasí, a tak Štiřínský 
park s  rozkvetlými rododendrony hrál všemi barvami. Po obědě 
jsme se přesunuli do nedalekých Velkých Popovic, kde nás čekala 
exkurze v  pivovaru spojená s  ochutnávkou Kozla.  
Další výlet plánujeme na polovinu října a věřím, že se necháte 
inspirovat k  účasti. Více informací přinese zářijový Posel. 

ilustrační foto
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Anežka Dlouhá

Anna Pribylová

Daniel Okleštek

Ela NeuhäuselováJan Matoušek

Jan Sucharda

Jan Vlček

Kryštof Martin Leontýna Benáková

Linda Svobodová

Matej Oravec

Matyáš JechMatyáš Roupec

Ondrej Horyna

Rozálie Nováková

Sofie Tumová

Tomáš Straka

Vít Ružička

Vítání občánků 2017
V úterý 18. dubna jsme přivítali nové občánky Poříčan. 
Vítání, které se letos odehrálo v  prostorách staré 
mateřské školy, se zúčastnilo 20 miminek nejen se svými 
rodiči, ale i s nejbližšími příbuznými či rodinnými 
známými.  Vítání  občánků doprovodil i  svým 
vystoupením žáčci základní školy, a fotografie dětí 
zajistila paní Hana Schovancová z  Kounic. Všem 
rodinám našich nejmenších gratulujeme a přejeme 
hodně štěstí a zdraví!

Vanessa Koulová

Matyáš Tutunaru

Sofie Tumová
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Zápis ze zasedání Zastupitelstva obce 
Poříčany č. 4/2017 konaného dne 17. 5. 2017
 
Zahájení zasedání zastupitelstva
Zasedání Zastupitelstva obce Poříčany bylo zahájeno v  19,00 
hodin starostkou obce. Oznámení o konání zastupitelstva bylo 
zveřejněno dle zákona o obcích na úřední desce Obecního 
úřadu Poříčany od 5. 5. 2017 do 18. 5. 2017, současně bylo 
zveřejněno na elektronické úřední desce.
Starostka obce z prezenční listiny přítomných členů 
zastupitelstva (příloha č. 1) konstatovala, že přítomno je 10 
členů zastupitelstva a zastupitelstvo je usnášeníschopné. 
Omluven: J. Hrabě
Bod 1 - Určení ověřovatelů a zapisovatele, schválení 
programu
Starostka obce seznámila zastupitelstvo obce s návrhem 
programu, navrhla určit ověřovateli zápisu D. Nádeníka           
a M. Musilovou a zapisovatelkou J. Voseckou. Návrhy           
na doplnění programu nebyly vzneseny
Hlasováno: PRO 10 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 1/4/2017111: 
a)  Zastupitelstvo obce Poříčany určuje ověřovateli zápisu D. 
Nádeníka a M. Musilovou,  zapisovatelkou J. Voseckou. 
b) Zastupitelstvo obce schvaluje následující program 
zasedání:

1) Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele, schválení 
programu
2)  Plnění usnesení
3)  Závěrečný účet obce za r. 2016 + Audit
4)  Nástavba ZŠ – financování
5)  Rozpočtové opatření 1-2017, zpráva fin. výboru             
k čerpání rozpočtu, aktualizace rozpočtového výhledu 
6)  Pozemky pod chodníkem - ul. Českobrodská 
7)  Odkup pozemků spol. České dráhy, a.s. – lokalita            
u nádraží 
8) Dohoda o vytvoření společného školského obvodu, 
veřejnoprávní smlouva o zajištění povinné školní docházky 
a obecně závazná vyhláška – spádové obce
9)  Valná hromada VaK, a.s.
10) Smlouva o spolupráci s Městem Český Brod - Studie 
odtokových poměrů 
11) Smlouva o společném postupu – KSUS Středočeského 
kraje
12) Snížení energetické náročnost staré budovy MŠ
13) Pozemky k rozvoji obce
14) Dotace EFEKT na veřejné osvětlení  
15) Smlouvy o zřízení věcného břemene – ELMOZ
16) Diskuse

Usnesení č. 1 bylo schváleno
Bod 2 – Plnění usnesení, zpráva kontrolního výboru
Zastupitelstvo projednalo plnění usnesení z  minulých 
zasedání ZO. Z  předchozích plnění usnesení zbývá předložit 
cenové nabídky na zpracování studie využitelnosti 
průmyslové zóny (bude předloženo na červnovém zasedání). 
Schůzka se zástupci Středočeského kraje ohledně řešení 
situace týkající se opěrné zdi v  ulici Českobrodská proběhne 
25.5.2017. Starostka informuje o uzavření darovací smlouvy    
s  HZS na automobil AVIA s  nosičem kontejnerů. 
Hlasováno: PRO 10 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 2/4/2017: 
a) Zastupitelstvo obce bere na vědomí plnění usnesení    
z  minulých zasedání. Nedořešené body budou předmětem 
další kontroly.
b) Zastupitelstvo obce bere na vědomí uzavření darovací 

smlouvy s  HZS ČR na automobil s nákladním nosičem 
kontejnerů AVIA A31.1 JNK, RZ: KO 98-98, který bude obci 
převeden jako nepotřebný majetek.
Bod 3 – Závěrečný účet
Starostka předložila k  projednání zprávu o přezkoumání 
hospodaření, účetní závěrku a návrh závěrečného účtu obce 
Poříčany za r. 2016
Hlasováno: PRO 10 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 3/4/2017:
 a) Zastupitelstvo bere na vědomí Zprávu o výsledku 
přezkoumání hospodaření obce Poříčany za r. 2016.
 b) Zastupitelstvo obce projednalo návrh Závěrečného účtu     
za r. 2016  a schvaluje Závěrečný účet s  výhradou. 
c)  Zastupitelstvo obce schvaluje opatření přijatá k  nápravě 
nedostatků zjištěných v  rámci přezkoumání hospodaření       
za rok 2016, a to:
 - zveřejnění veřejnoprávních smluv na dotace poskytnuté 
spolkům a zájmovým sdružením v  zákonem uvedených 
lhůtách:  systémové opatření, zodpovědná osoba - Jana 
Vosecká
- oprávkové účty – chybná data  z  let minulých: provedeno 
kontrolou účtů 079, 081, 082
- účtování o přijaté dotaci MFČR – nezaúčtování na účtu 
Krátkodobé zálohy (374) …: opraveno dne 13.3.2017 účetním 
dokladem č. 920002
d) Zastupitelstvo obce Poříčany schvaluje účetní závěrku obce 
k  31. 12. 2016. Zastupitelstvo obce nezjistilo, že by účetní 
závěrka neposkytla v  rozsahu předložených podkladů             
v  souladu s §4 vyhlášky č. 220/2013 věrný a poctivý obraz 
předmětu účetnictví a finanční situace účetní jednotky. 
Zastupitelstvo současně schválilo výsledek hospodaření obce 
ve výši 9.162.884,92 Kč a jeho přeúčtování na účet                     
č. 432 – Výsledek hospodaření minulých účetních období. 
Usnesení č. 3 bylo schváleno
Bod 4 – Nástavba ZŠ – financování
Starostka předložila návrh na financování  vlastních zdrojů na 
nástavbu ZŠ (úvěr od České spořitelny, a.s., splatnost 36 
měsíců, úroková sazba 0,63% p.a.). Původně dohodnuté 
financování úvěrem České spořitelny z  června 2016 nebylo 
možné realizovat, protože čerpání dle smlouvy o úvěru bylo 
pouze do 31.12.2016. 
Hlasováno: PRO 10- PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 4/4/2017:
Zastupitelstvo obce schvaluje přijetí úvěru od České spořitelny 
a.s. ve výši 2.500.000,- Kč a splatností 3 roky s úrokovou 
sazbou 0,63 % p.a. na spolufinancování akce „Rozšíření 
kapacity ZŠ Poříčany“ dle předloženého návrhu a pověřuje 
starostku uzavřením úvěrové smlouvy. Tento úvěr nahrazuje 
nedočerpaný úvěr z  r. 2016.
Usnesení č. 4 bylo schváleno
Bod 5 – Rozpočtové opatření 1-2017, zpráva fin. výboru     
k  čerpání rozpočtu
Starostka obce seznámila zastupitelstvo obce s rozpočtovým 
opatřením 1/2017 a se zprávou finančního výboru k čerpání 
rozpočtu. Dále informovala o dokončení opravy komunikace   
v  ul. Na vyhlídce, s tím že fakturace proběhla dle skutečné 
výměry komunikace a celková částka za opravu byla navýšena 
o 89.020 Kč.
Hlasováno:  PRO 10 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 5/4/2017: 

a) Zastupitelstvo obce bere na vědomí rozpočtové opatření     

č. 1/2017, kterým byly navýšeny rozpočtové příjmy pro r. 2017 

a byla provedena úprava číslování položek v  souladu              

s  platnou legislativou (daně z  hazardu a loterijních her).



5POŘÍČANSKÝ POSEL 2/2017    

b) Zastupitelstvo schvaluje rozpočtové opatření č. 2/2017. 

c) Zastupitelstvo bere na vědomí zprávu finančního výboru      

a plnění plánu oprav a investic.

d) Zastupitelstvo pověřuje finanční výbor provedením 

aktualizace rozpočtového výhledu a přehledu úvěrů                 

k  30. 6. 2017

e) Zastupitelstvo bere na vědomí vícepráce při opravě 

komunikace Na Vyhlídce ve výši 89.020,- Kč vč. DPH.
Usnesení č. 5 bylo schváleno
Bod 6 – Pozemky pod chodníkem – ul.  Českobrodská
Starostka obce seznámila zastupitelstvo obce s  nabídkou 
Josefa a Petra Martinových darovat pozemky v  ulici 
Českobrodská, parc. č. 854/14  a 15 namísto odprodeje obci.
Hlasováno:  PRO 10 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 6/4/2017: Zastupitelstvo obce schvaluje darovací 

smlouvu mezi Josefem a Petrem Martinovými a  Obcí Poříčany 

na pozemky parc. č. 854/14 a 15 pod chodníkem v ulici 

Českobrodská, a pověřuje starostku uzavřením darovací 

smlouvy.
Usnesení č. 6 bylo schváleno
Bod 7 – Odkup pozemků spol. České dráhy, a.s. – lokalita u 
nádraží
Starostka obce předložila zastupitelstvu obce návrh kupní ceny 
na odkup pozemků 902/1, 908/2, 908/30, 908/31 a 908/33        

2
o celkové ceně 5.664 m  od spol. České dráhy, a.s.  
Hlasováno:  PRO 10 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 7/4/2017: Zastupitelstvo obce schvaluje odkup 

pozemků 902/1, 908/2, 908/30, 908/31 a 908/33 o celkové ceně 
2

5.664 m  od spol. České dráhy, a.s. za celkovou cenu 284.000,- 

a pověřuje starostku uzavřením kupní smlouvy. 
Usnesení č. 7 bylo schváleno
Bod 8 – Dohoda o vytvoření společného školského obvodu, 
veřejnoprávní smlouva o zajištění povinné školní 
docházky a obecně závazné vyhláška – spádové obce
Starostka obce předložila zastupitelstvu obce návrhy obecně 
závazných vyhlášek a návrh veřejnoprávní smlouvy mezi 
obcemi Chrást, Klučov a Hořany na zajištění povinné školní 
docházky v  ZŠ a MŠ Poříčany.
Hlasováno:  PRO 10 - PROTI 0 - ZDRŽEL 0

Usnesení č. 8/4/2017: Zastupitelstvo obce Poříčany schvaluje 

a) obecně závaznou vyhlášku č. 1/2017 o vytvoření společného 

školského obvodu základní školy Poříčany s  obcemi Hořany, 

Chrást a Klučov;

b) obecně závaznou vyhlášku č. 2/2017 o vytvoření společného 

školského obvodu mateřské školy Poříčany s  obcí Hořany;

c) veřejnoprávní smlouvy mezi obcemi o zajištění povinné 

školní docházky v jiné obci s  obcemi Chrást, Klučov a Hořany.

d) Zastupitelstvo pověřuje starostku podpisem smluv a vydání 

vyhlášek po odsouhlasení dohody spádovými obcemi.
Usnesení č. 8 bylo schváleno
Bod 9 – Valná hromada Vodovody a kanalizace Nymburk, 
a.s. – pověření starostky
Starostka obce předložila návrh na pověření k  zastupování 
obce na Valné hromadě VaK Nymburk, a.s.
Hlasováno:  PRO 10 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 9/4/2017: Zastupitelstvo obce Poříčany pověřuje 

starostku obce, Mgr. Hanu Teršovou zastupováním obce 

Poříčany na Valné hromadě společnosti Vodovody                   

a Kanalizace Nymburk, a.s.
Usnesení č. 9 bylo schváleno

Bod 10 – Smlouva o spolupráci s  Městem Český Brod        
– Studie odtokových poměrů
Starostka obce předložila zastupitelstvu obce návrh smlouvy   
o spolupráci s  městem Český Brod o společném postupu       
při zajištění realizace projektu studie odtokových poměrů       
a možných protipovodňových opatření na území ORP Český 
Brod.
Hlasováno:  PRO 10 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 10/4/2017: Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu 
o spolupráci s  městem Český Brod o společném postupu při 
zajištění realizace projektu  „Studie odtokových poměrů 
včetně návrhů“  a pověřuje starostku uzavřením této smlouvy. 
Spolufinancování projektu zastupitelstvo schválilo dne 15. 2.  
2017 usnesením č. 8/2/2017.
Usnesení č. 10 bylo schváleno
Bod 11 – Smlouva o společném postupu – KSUS 
Středočeského kraje
Starostka obce předložila zastupitelstvu obce návrh smlouvy   
s  KSÚS – příprava projektu úpravy křižovatky silnice II/330,  
ul. Českobrodská a ul. V  Průhonu.
Hlasováno:  PRO 10 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 11/4/2017: Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu 

s  Krajskou správou a údržbou silnic Středočeského kraje       

o společném postupu při zajištění výběrového řízení a přípravy 

projektu úpravy křižovatky silnice II/330 (ul. Českobrodská)   

a ul. V  Průhonu a pověřuje starostku uzavřením této smlouvy.
Usnesení č. 11 bylo schváleno
Bod 12 – Snížení energetické náročnosti staré budovy MŠ
Starostka informovala o výzvě Operačního programu životní 
prostředí na podávání žádostí o dotace na snížení energetické 
náročnosti veřejných budov, která je otevřena do 29.9.2017      
a navrhla, aby byl do této výzvy připraven projekt zateplení 
staré budovy MŠ Poříčany.
Hlasováno:  PRO 10 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 12/4/2017: Zastupitelstvo obce schvaluje 

přípravu projektu „Snížení energetické náročnosti budovy MŠ 

Poříčany“  jejímž předmětem je zateplení staré budovy MŠ,   

č.p. 372 a podání žádosti o dotaci z  OPŽP a pověřuje starostku 

přípravou výběrového řízení na zpracovatele projektové 

dokumentace ,  energet ického audi tu  a  dotačního 

managementu.  
Usnesení č. 12 bylo schváleno
Bod 13 – Pozemky k  rozvoji obce
Zastupitelstvo projednalo možné rozvojové lokality obce        
a pověřilo starostku projednáním možnosti odkupu pozemků, 
případně zřízení věcného břemene, s  jejich vlastníky. 
Zastupitelstvo dále projednalo dražbu na pozemky spol. 
Mabalo a rozhodlo se dražby nezúčastnit. 
Bod 14 – Dotace EFEKT na veřejné osvětlení
Starostka obce informovala zastupitelstvo obce o získání 
dotace Ministerstva  průmyslu a obchodu ve výši 866.787 Kč 
na projekt Komplexní opatření ke snížení energetické 
náročnosti osvětlovací soustavy obce.
Hlasováno:  PRO 10 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 13/4/2017:  Zastupitelstvo obce schvaluje přijetí 

dotace Ministerstva průmyslu a obchodu ve výši 866.787,- Kč 

na projekt Komplexní opatření ke snížení energetické 

náročnosti osvětlovací soustavy obce Poříčany a pověřuje 

starostkou přípravou podkladů pro vydání rozhodnutí              

o poskytnutí dotace  a organizací výběrového řízení               

na zhotovitele. 
Usnesení č. 14 bylo schváleno
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15) Smlouva o zřízení věcného břemene – ELMOZ
Starostka obce předložila zastupitelstvu obce smlouvu            
o zřízení věcného břemene – umístění kabelu na pozemku 
parc.č. 874/1 v  k.ú. Poříčany.
Hlasováno:  PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 9  (D. Nádeník)

Usnesení č. 14/4/2017:  Zastupitelstvo obce schvaluje 

smlouvu o zřízení věcného břemene - služebnosti a smlouvu o 

právu provést stavbu č. IV-12-6018321/VB/2 se spol. ČEZ 

Distribuce, a.s., IČO: 24729035, z důvodu umístění kabelu na 

pozemku parc. č. 874/1 v k.ú. Poříčany pro stavbu „Poříčany, 

Spojovací, kNN“, a pověřuje starostku podpisem této smlouvy.
Usnesení č. 15 bylo schváleno
16 – Diskuse
Kostel – stavební záměry, dotační možnosti

umístit se na 15. místě, a tím se posunout do skupiny A 
světového žebříčku. Bohužel jsme s  našimi programy na 
MS nebyli úplně spokojení, jelikož se tam vyskytlo 
několik chyb, které nás stály potřebný počet bodů pro 
naše cílové umístění. Za celý tým mohu říci, že cíl pro 
příští sezónu zůstává stejný a že se již připravujeme         
s  novými programy na mistrovství světa 2018, které se 
bude konat ve Švédsku.
Sama mohu posoudit vývoj synchronizovaného 
krasobruslení během posledních 3 let, ve kterých jsem se 
šampionátu účastnila. Každý tým ze všech zemí světa 
neuvěřitelně pracuje na vývoji tohoto sportu. Přidávají se 
nové akrobatické prvky, skoky, zvedačky a elementy 
tanců na ledě a sportovních dvojic. Snažíme se náš sport 
zviditelnit a představit širší veřejnosti, jelikož všichni 
doufáme, že již v  roce 2022 bude synchronizované 
krasobruslení jedním ze sportů na zimních olympijských 
hrách v  čínském Pekingu. 
                                                                Tereza Chmelařová

Ve dnech 12.-14. května se   
v Praze konalo mezinárodní 
mistrovství WPC v silovém 
t r o j b o j i ,  b e n c h p r e s s u           
a mrtvém tahu. Původně 
jsem už neměl v plánu se 
účastnit, ale kamarád David 
Ukuš, chtěl vyzkoušet svůj 
první závod a poprosil mě, 
jestli  bych mu pomohl          
s  přípravou. A tak jsem do 
toho šel také, i když na 
přípravu bylo pouze 6 týdnů. 
Stejně jako v minulých 
letech jsem se zúčastnil 
závodu v mrtvém tahu.       

V kategorii jsem měl několik úspěšných závodníků, 
největší konkurenci jsem viděl v Richardu Novotném, 
který nově přešel z kategorie juniorů do kategorie open    
a už základním pokusem mi bylo jasné, že to bude těžký 
boj. Svůj pokus nastavil na váhu 295 kg, která byla o 15 
kg vyšší než jeho maximum. Druhým pokusem zapsal 
váhu 310 kg, kterou ze všech sil vytáhl. Já v druhém 
pokusu zapsal 300 kg a oba nás čekal pokus poslední. 
Tušil jsem, že můj soupeř pravděpodobně svůj pokus již 
nezvedne, a tak po poradě s kamarádem Jirkou Brožem  
jsme se dohodli na tom, 310 kg se pokusíme překonat jen 
o 0,5 kg a tím i držet národní rekord v mrtvém tahu           
v kategorii raw open do 100kg. Povedlo se!!!

Rád bych poděkoval všem, kteří mě v závodech 
podporovali, kamarádům, kteří mi pomáhali v tréninku 
a dávali mi drobné rady (David Ukuš, Tomáš Vrba, 
David Filgas, Jiří Brož), obci Poříčany v čele s paní 
starostkou Hankou Teršovou za finanční podporu,          
a v neposlední řadě mé přítelkyni Simoně Motlové.

                                                                                      Vláďa Tuček

Mezinárodní úspěch poříčanských sportovců

Na jaře letošního roku Obec Poříčany podpořila dva 
mladé sportovce, kteří vyrazili reprezentovat na 
mezinárodní sportovní klání – Terezu Chmelařovou, 
která je členkou týmu synchronizovaného 
krasobruslení, a Vláďu Tučka, který obhajoval své 
úspěchy v  mrtvém tahu.

Synchronizované krasobruslení je jedním ze sportů, který 
je řízen mezinárodní bruslařskou unií (ISU). Od roku 
2000 je každý rok uspořádáno mistrovství světa, které se 
letos již po čtvrté konalo v  Colorado Springs, ve státě 
Colorado, USA. Celkem se závodu účastnilo 24 týmů,       
z  nichž jedním byla i česká Olympia, za kterou bruslím     
i já. Týmy se skládají z 16 bruslařů nebo bruslařek, kteří 
soutěží se dvěma programy s  povinnými prvky a vlastní 
choreografií. 
Samotný závod proběhl na začátku dubna a spolu se 
závodními tréninky a slavnostním zahájením trval celý 
týden. Každý tým musel splnit požadovaný počet bodů 
pro nominaci na mistrovství světa a zúčastnit se 
mistrovství republiky, které Olympia letos vyhrála už po 
jedenácté. Letošní mistrovství světa vyhrál tým Paradise 
z  Ruska, na druhém místě se umístil tým Marigold Ice 
Unity z  Finska a na třetím místě se umístil tým Nexxice   
z  Kanady. My jsme  obsadili 17. místo. 
Na tento závod jsme se připravovali celou sezónu            
s programy „Heal the world“ a „The Beatles“ s cílem 
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Ohlédnutí za uplynulým školním rokem
Finiš na konci června je ve škole každoročně období plné 
nervů. Pro žáky, kteří si na poslední chvíli dotahují 
nerozhodné známky na vysvědčení, pro rodiče, kteří jsou 
v  očekávání, jaké to vysvědčení bude, i pro kantory, které 
po deseti měsících zápřahu čeká pár týdnů oddechu a 
zaslouženého odpočinku. 
Letošní rok byl u nás bohužel poznamenán nedostatkem 
učitelů. Není to situace, za kterou bychom mohli. Zákon  
o pedagogických pracovnících, který ve školství znamenal 
odchod nekvalifikovaných učitelů, spolu se silnými 
ročníky posledních deseti let, kdy nejen v  Poříčanech, ale 
prakticky v celém Středočeském kraji i Praze výrazně 
stoupl počet dětí nastupujících povinnou školní docházku, 
mají za následek nedostatek učitelů, který nás „pálí“ 
především na prvním stupni. Když k tomu přidáme 
těhotenskou „epidemii“, která naší školu v posledním roce 
postihla, a nedostatek učeben, je jasné, že s  obsazením 
tříd trochu bojujeme a děti bohužel musí čelit občasným 
změnám, které ne všechny dobře nesou. Ale snažíme se     
s  tím pracovat a dopady změn dětem kompenzovat. 

Rád bych k  tomu řekl, že pracovat musíme s  tím, co 
máme k  dispozici – ať už se to týká prostor nebo počtu 
učitelů. A řešení, pro která se rozhodneme, nebo změny, 
které jsme nuceni ve škole dělat, vznikají vždy po zvážení 
všech možností a jejich PRO a PROTI. Bohužel se občas 
stane, že se nám úplně nedaří ty změny komunikovat 
směrem k  rodičům, kteří mají pocit, že jsme mohli zvolit 
jiné řešení, ale věřte, že vše má svůj důvod.  V  ředitelně 
máte vždycky otevřené dveře, a pokud máte pocit, že vaše 
ratolest má ve škole problém, přijďte, ať ho společně 
vyřešíme. Je smutné, že se o některých problémech 
dozvídám ze třetí ruky, aniž bych kdy měl příležitost 
mluvit s  rodiči žáka.
Těším se na září. Čekají nás nové posily v  učitelském 
týmu, máme nové učebny, nový web a přes prázdniny 
chceme dotáhnout úpravy v areálu školy, na které             
v  průběhu stavby nebyl čas. Přál bych si, aby se situace 
stabilizovala a abychom se příští školní rok mohli více 
soustředit na výuku, mimoškolní aktivity a nové 
rozvojové projekty. 
Chci poděkovat všem pracovníkům naší základní              
a mateřské školy za jejich celoroční práci a popřát jim 
hezké prázdniny, aby do září načerpali novou energii.      
A všem novým i nastávajícím maminkám v našem 
pedagogickém sboru přejeme hodně zdraví a štěstí!   

Vážení rodiče a přátelé školy,
ráda bych se s Vámi všemi touto formou rozloučila         
a poděkovala za dosavadní přízeň a spolupráci. Jsem 
moc ráda za těch necelých šest let, které jsem měla tu 
čest patřit k poříčanské škole a podílet se alespoň trochu 
na zdejším životě. Odnáším si mnoho hezkých 
vzpomínek na Vaše děti (či vnoučata) i na jednání           
s  Vámi, kdo jste dokázali vyjádřit zpětnou vazbu, 
inspiraci nebo i „jen“ ochotnou spolupráci. Nevím, kdo 
pronesl, že krásné zkušenosti máme vyrývat do kamene 
a ty špatné do písku. Za pobyt v  Poříčanech mám ve 
svojí „jeskyni“ vyryto mnoho a ty škrábance v  písku 
odfoukal vítr…
Takovouto formu rozloučení jsem zvolila i proto, abych 
o svých pravých důvodech dát ve škole výpověď ujistila 
všechny, kdo si mé rozhodnutí vykládají mylně              
a neváhají svůj názor šířit mezi ostatní. Zvažování 
nabídek z  nymburských škol pro mě nebylo vůbec 
jednoduché, protože poslední tři roky ve zdejší škole pro 
mě byly nejpohodovějším obdobím mého profesního 
života a současnému vedení i kolegyním jsem vděčná za 
jejich přístup ke mně i k  mé práci. Rozhodně 
neodcházím kvůli nespokojenosti či jakýmkoli 
konfliktům, ale čistě z osobních praktických důvodů. 
Kdyby to šlo, vezmu si s  sebou i ty „moje“ děti a milé 
kolegyně.
Moc bych si přála, aby se poříčanské škole dařilo ke 
spokojenosti všech a zdejší život se nemusel otřásat 
mnohými změnami. Omlouvám se za tu, kterou jsem 
zapříčinila já sama a kterou jsem přidělala vrásky 
jiným…
                                                             Pavlína Kopečková

Dárek pro maminku
Ve čtvrtek 15. 5. jsme jeli se třídou do Městské knihovny      
v  Nymburce. Byli jsme domluveni, že si tam vyrobíme 
dárek pro maminku. V  neděli totiž následoval Svátek matek.
Paní knihovnice nás nejdřív seznámila s  knihovnou. 
Dozvěděli jsme se, že jen v  dětském oddělení je přes 16 
tisíc knížek a jsou označeny různými barvami. Pro nejmenší 
je červená, pro nás - pokročilejší čtenáře - je žlutá, zelená 
pro velké děti a naučnou literaturu najdeme pod barvou 
bílou.
Knížky jsme si mohli prolistovat, zatímco někteří již 
vyráběli srdíčkové nebo tulipánové přáníčko pro maminku.
Moc se těšíme na další domluvenou návštěvu, kdy budeme 
pasováni na opravdové čtenáře.                                      
                                                                      Veronika Botková, 2. A

Vyjmenované pohádky jsou na světě.
V  minulém vydání POŘÍČANSKÉHO POSLA jsme 
avizovali práci našich čtvrťáků na knížce plné 

vyjmenovaných slov. 
Díky paní učitelce Janě 
Mertlíkové se podařilo 
tento projekt dotáhnout   
do úplného konce a kniha 
je na světě. První výtisky 
byly okamžitě rozebrány. 
Dnes máme na stole již 
druhé vydání, které je 
určeno pro vás žáky         
a rodiče naší školy.  Kniha 
je k nahlédnutí na recepci 
školy u hlavního vchodu  
a samozřejmě i ve školní 
knihovně.

S  knihou se již seznámila i hejtmanka Středočeského 
kraje Ing. Jaroslava Pokorná Jermanová, která práci 
našich žáků a šikovných učitelů velmi ocenila.  

Václav Pěnkava

           NOVINKY ZŠ A MŠ POŘÍČANY 



Mezinárodní Olympijský den jsme oslavili účastí 
na největší běžecké akci        
v České republice.           
V  r á m c i  T - M o b i l e 
Olympijského běhu 2017 
v y b ě h l o  n a  r ů z n ý c h 
místech přes 70 t isíc 
různých běžců – ať už jako 
součást oficiálního závodu 

v  tzv. zlatých, stříbrných či bronzových městech, nebo ve 
školních bězích. Naše škola se tohoto běhu zúčastnila již 
potřetí a letos u nás běželo 248 žáků.
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Mgr. M. Musilová a žáci 8. třídy

 

MUZEUM ČOKOLÁDY 
Den dětí jsme my, osmáci, 
oslavili  v letošním roce poněkud 
netradičně, a to výletem do 
Prahy, kde jsme navštívili 
Muzeum čokolády CHOCO 
STORY. Do muzea jsme dorazili 
s  mírným předstihem a tak čas, 
zbývající do prohlídky, jsme 
využili  k  rozšíření našeho 
všeobecného přehledu. Prohlédli 
jsme si starobylé Karolinum        
i významnou kubistickou stavbu 
Dům u Černé matky Boží, který 
postavil v  r. 1912 významný 
architekt Josef Gočár.  
Pak už nás čekalo samotné 

muzeum. Sbírka je unikátní, jedinečná a soukromá. 
V  naší vlasti nemá obdoby. Seznámili jsme se zde 
s  historií kakaa a čokolády, dozvěděli jsme se i mnoho 
informací o pěstování kakaovníku, o cestě čokolády do 
Evropy; prohlédli si historické obaly, porcelán a různé 
čokoládové formy a blaženě sledovali čokoládovou 
fontánu.  
Naše chuťové buňky byly nakonec uspokojeny, neboť 
jsme se zúčastnili workshopu, kde 
nám mistr cukrář ukázal, jak se dělá 
belgická čokoláda. Samozřejmě 
jsme i ochutnali a nejen belgickou 
čokoládu! Po celou dobu prohlídky 
jsme mohli ochutnávat 5 různých 
druhů čokolády a sníst, co hrdlo ráčí! 
Vzhledem k  dalšímu programu        
a zpáteční cestě jsme se přeci jen 
ovládali a ochutnávali střídmě, takže 
nakonec vše dobře dopadlo a domů 
jsme dojeli bez „nehod“.  

Vyšehraní 
Dne 19. 5. 2017 se žáci 8. třídy zúčastnili již 14. ročníku 
Festivalu divadla a hudby „Vyšehraní“ s podtitulem 
„Buď u toho“. Festival, jak samotný název napovídá, se 
konal v prostředí majestátního Vyšehradu. 
Po dobrodružné cestě vlakem jsme díky skvělé sportovní 
kondici dorazili na místo určení nejen včas, ale i jako 
první! Mohli jsme se zatím vydýchat a v klidu si pokochat 
nádhernou vyhlídkou na Prahu. Pak jsme již zaujali svá 
místa na letní scéně, kde jsme shlédli divadelní 
představení s názvem „Démoni současnosti“. Po 
představení, které se nám velmi líbilo, jsme měli možnost 
diskutovat o hře s herci a prohlédnout si zákulisí této 
divadelní scény. Pak následovala prohlídka historických 
kasemat, kde se naše sluncem rozpálená těla alespoň 
trochu zchladila. 
Kulturní zážitek byl zakončen poněkud přízemně, a to 
obědem, který pro nás přichystala pořádající agentura. 
Díky nádherné scenérii samotného Vyšehradu a jeho 
okolí, jsme velkoryse přehlédli i mírně rozvařené 
těstoviny. Nicméně jsme všichni zkonstatovali, že v naší 
školní kuchyni vaří mnohem lépe a chutněji! 
Z celého dne jsme měli velmi dobrý pocit, který byl ještě 
umocněn informací, že zakoupením vstupenek jsme 
zároveň přispěli i Nadaci Jedličkova ústavu. Zkrátka se 
zde propojilo příjemné s užitečným!  
                                             Mgr. M. Musilová

EUROREBUS JUNIOR 2017
26. dubna 2017 proběhlo           
v Praze krajské kolo 
vědomostní soutěže 
Eurorebus a Eurorebus 
Junior. Eurorebus je soutěž 
s více než dvacetiletou 
tradicí, ve které žáci 
druhého stupně ZŠ a žáci 
gymnázií, mohou vyhrát 

účast v Expedici po Evropě a rozšířit tak své obzory. 
Jejím pořadatelem je obecně prospěšná společnost 
TERRA-KLUB. Již šestým rokem organizuje tato 
společnost také zjednodušenou verzi soutěže pod 
názvem Eurorebus Junior. Ta je určená všem žákům 
prvního stupně základních škol. Za naši školu přijeli do 
Prahy zabojovat tři stateční žáci prvního stupně: za třetí 
třídu Adélka Burianová, za čtvrtou Míša Terš a za pátou 
třídu Gábinka Bašusová. Míša a Gábinka se soutěže 
účastnili již loni. V  tomto krajském kole získali v  roce 
2016 první místo a postoupili tak do celostátního kola, 
ve kterém obsadili krásné místo.
I letos naše trojice dokázala, že chodí po světě                  

s  otevřenýma očima a nastraženýma ušima. V  testu 
všeobecných znalostí o všem, co nás obklopuje, získala 
19 bodů z  25 a obsadila tak v  krajském kole 4. místo. 
Na divokou kartu pak naše škola postoupila do 
celostátního finále, které se konalo 5. června.   
Děkujeme za reprezentaci a gratulujeme!
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Reportáž ze školy v  přírodě
5.třída ZŠ T.G.Masaryka v  Poříčanech

Pondělí 22.5.2017 – den první
Naše první společná škola v přírodě začala 
dobrou zprávou: všichni jsme zdraví               
a můžeme tedy bez problému odjet směr 
Rokytnice nad Jizerou! Počasí se velmi 
vydařilo, odjížděli jsme se sluníčkem             
a v tričku s  krátkým rukávem. Naskákali jsme 
do autobusu a za dvě hodiny nás pan řidič 
vysadil na svahu hřebene Stráž, přímo před 
penzionem Skol. V rychlosti jsme se 
ubytovali, naobědvali a vydali se s  baťůžky 
prozkoumat okolí. Na rokytnickém náměstí 
přímo před základní školou jsme se projeli na 
dětské lanovce a rozdělili jsme se do čtyř 
pětičlenných družstev. Po celou dobu školy    
v  přírodě jsme v  těchto sestavách plnili různé 
úkoly a usilovali o získání co největšího počtu 
bodů pro naše družstvo. Z rokytnického 
náměstí jsme se vydali po značkách na 
známou Pašeráckou stezku a dozvěděli jsme 
se plno zajímavých informací o tom, jak se zde 
žilo za vlády Marie Terezie a 
později. Na informačních tabulích 
jsme si přečetli, kdo to byli 
pašeráci, co, jak a proč pašovali 
přes polské hranice na českou 
stranu. A jakým novým vynálezem 
si tuto svou činnost usnadňovali – 
ano, byly to SKI neboli lyže! 
Procházka to byla krásná, pomohla 
nám přivyknout nohy na chození do 
kopců – toho nás pro tento týden 
čekalo více, vyjeli jsme přeci na 
hory.
Po večeři jsme v  době svého volna 
volali rodičům a sdělovali jim své 
první dojmy. Někdo byl spokojený, 
někdo méně, u někoho na pokoji 
úspěšně strašil průvan, někomu se 
už trochu stýskalo, někdo si na 
domov ani nevzpomněl. Snad až při psaní 
vlastnoručně vyráběných pohlednic. Večerní 
program však nekončil hned tak. Kolem 22. 
hodiny, když už se setmělo, jsme vyrazili        
s  čelovkami směr LES. Dvacet ukrytých 
stanovišť ukrývalo dvacet úkolů pro dvacet 
statečných kosů, ledňáčků, sov a puštíků. Tak 
jsme totiž pojmenovali naše týmy. Během 
dalších dvou hodin tak bylo možno pozorovat 
kužele světla vycházející  z  černého lesa, 
odkud se ozýval chichot, zpěv či výkřiky: tady 
je další!!! Po návratu na chatu čekalo družstva 
ještě poslední překvapení prvního dne: poklad 
ukrytý uvnitř, který jsme museli hledat           
v  úplném tichu a ve tmě, opět pouze               
s  čelovkami… 
Spát jsme šli opravdu pozdě, ale druhý den nás 
čekal spíše odpočinkový a tvořivý program.
Úterý 23.5.2017 – den druhý
Po snídani jsme se vydali na rokytnickou 
zastávku, odkud jsme se dopravili místním 
autobusem do obce Poniklá. V  Poniklé sídlí 
firma Rautis, která se již od konce 19. století 
věnuje výrobě dutých skleněných perliček.    
Z těch jsou potom montovány nejrůznější 
vánoční ozdoby. Milá paní průvodkyně nás 
provedla všemi dílnami, ukázala nám, jak se 
perličky foukají, jak se barví, jak se z  nich 
vyrobí ozdobička. V  obchůdku s  názvem 
Třpytivá krása nám oči přecházely nad 

množstvím nejrůznějších tvarů a barev. Každý 
si pak mohl sám vyrobit vánoční hvězdu na 
památku na krásnou exkurzi do provozovny 
Rautis. Po večerním osobním volnu k  nám do 
penzionu Skol zavítal vážený host: člen 
horské služby pan Bronislav Patočka. 
Vysvětlil nám, co je úkolem horské služby, co 
je to lavina, jaké prostředky má horská služba 
k  dispozici, jak se používají ski alpinistické 
lyže atp. Milý host, zajímavé téma – další 
prima den za námi.
Středa 24.5.2017 – den třetí
Celodenní výlet! Počasí nám tento den příliš 
nepřálo, bylo celý den pod mrakem, foukal 
vítr, ale nepršelo. Tak jsme se vydali na túru 
směr Huťský vodopád. Cestou jsme se potěšili 
s  malými kůzlátky u rokytnické kapličky, kde 
jsme se zdrželi při odlovu první kešky             
s názvem Rokytnická kaplička. Nádherný 
Huťský vodopád byl skvělou odměnou za 
několikahodinový pochod v nepříliš příje-
mných podmínkách. Odlovili jsme další 
kešku, pokochali se ještě chvíli krásou místa    

a vydali se na cestu zpět. Třetí keška s  názvem 
S  tebou mě baví svět nás čekala na cestě zpět. 
V  Rokytnici jsme se ohřáli v  místní cukrárně 
a ještě jsme se na náměstí naposledy povozili 
na lanovce. Po zaslouženém odpočinku na 
chatě následoval večerní program. Jako 
vzpomínku na naši školu v přírodě jsme si 
vyrobili vlastnoručně malovaná trička, která 
se náramně povedla!
 Čtvrtek 25.5.2017 – den čtvrtý
Další celodenní výlet s  balíčkem místo oběda. 
Autobusem, na který jsme museli tak trochu 
dobíhat, protože nás doslova převezl a zastavil 
na jiné zastávce, jsme se dopravili do 
Harrachova. Exkurze v  harrachovské sklárně 
byla úžasná. Mohli jsme se projít po celém 
provozu, od mistrů sklářů jsme stáli jen na 
dosah ruky, viděli jsme přímo do rozžha-
vených pecí, foukané sklenice nám vznikaly 
př ímo před očima.  Obdivoval i  jsme 
různorodost sklářských výrobků, ať už to byly 
lustry, sošky, sklenice či vázy. Během naší 
exkurze neutrpěl žádný kus skla, provozem 
jsme se pohybovali s  opatrností, s  obdivem   
a respektem. V  místním obchůdku se sklem 
jsme maminkám a tatínkům nakoupili malou 
ukázku sklářského umění, před sklárnou jsme 
poobědvali z  připravených balíčků a vydali 
jsme se za dalším vodopádem – tentokráte za 
Mumlavským. Měli jsme už trochu naspěch, 

abychom stihli zpáteční autobus, proto jsme 
jen rychle prolétli úžasnou Liščí stezku.         
U Mumlavského vodopádu se nám líbilo 
velmi, fotili jsme se stále dokola a nechtělo se 
nám ho opouštět. Nakonec jsme ale po 
rychloodlovu kešky „Mumlavský vodopád“ 
opět vyrazili směr autobusové nádraží. Po 
příjezdu na chatu nás čekala velká výzva: 
pomalu začít balit kufry a zároveň se chystat 
na večerní karneval. 
Pátek 26.5. – den poslední
Po snídani jsme dobalili poslední věci do 
kufru, poklidili po sobě na chatě a nedočkavě 
čekali na terase, až pro nás přijede autobus. 
Přeci jen jsme se už těšili domů na mamky a na 
taťky. Zamávali jsme krásnému okolí naší 
chaty a vydali se směrem Dvůr Králové nad 
Labem. Díky paní učitelce Sedláčkové jsme 
zde měli možnost navštívit úžasnou knihovnu 
Slavoj. Paní knihovnice nás usadila v útulné 
čítárně a přečetla nám veselé vyprávění          
o zamilovaném upírovi Uršulínovy z knihy 
Ivy Hüttnerové Jak upír Uršulín o zuby a ke 

štěstí přišel. Ve skupinkách jsme 
dále luštili kvízové otázky týkající 
se vyhledávání knih v různých 
odděleních knihovny. Za naše úsilí 
j sme by l i  v  mís tn í  ča jovně 
o d m ě n ě n i  v ý b o r n ý m  č a j e m            
a  d á r k o v o u  t a š k o u  p l n o u 
překvapení, mimo jiné jsme každý 
obdrželi zajímavou kuchařku, 
kterou vydala přímo knihovna 
Slavoj z receptů svých věrných 
čtenářů. Exkurze se velmi vydařila 
a  by l a  sku tečně  poda řenou 
pomyslnou tečkou za naší školou    
v  přírodě. 
Přestože jsme tento týden neseděli  
v lavicích a nelistovali v  učebni-
cích, ani jsme nezapisovali zápisky 
do sešitů, (nebo právě proto), si        

z tohoto týdne odnášíme plno nových 
poznatků. Víme například, jak se foukaly       
a dodnes foukají skleněné perle, že na jejich 
výrobě se podílely celé místní rodiny včetně 
dětí. Dozvěděli jsme se plno zajímavostí         
o pašerácích. A až se budeme někdy v zimě 
dívat na krásný dětský film Krakonoš              
a lyžníci, poznáme rokytnickou kapličku,        
u které jsme našli svou první kešku. Budeme 
taky vědět, proč se tenkrát tolik pašovalo, co 
se pašovalo nebo kdo to byli financové. A až 
uvidíme v tomto filmu záběry ze sklárny, 
vzpomeneme si na výlet do harrachovské 
sklárny a bezvadnou exkurzi do provozu.       
V  létě, až nám doma u bazénu nebo u jezera 
bude opravdu fajn i v tom největším teple, 
pomyslíme na harrachovské skláře, kteří tam 
při 50ti stupňovém vedru okolo pece vyrábějí 
skleničky pro náš džus a chladí se alespoň 
trošičku místním nízkoalkoholickým pivem, 
aby tam vůbec mohli vydržet. Huťský             
i Mumlavský vodopád budou už navždy naše 
trofeje do pomyslného cestovního deníčku 
pozemských krás, za kterými lze dojít po 
svých (i když se to zprvu zdá trochu 
namáhavé). A chleba s  máslem a kusem sýru 
– i když se to nemusí zdát – po náročném 
putování přijde tuze vhod.

Mgr. Zuzana Sedláčková 
a Mgr. Zuzana Vaníčková
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Drazí přátelé, obyvatelé Poříčan,
v  minulém čísle obecního časopisu jsem dostal prostor      
k  tomu, abych se představil. Tohoto čísla bych rád využil   
k  tomu, abych trochu představil Českobrodskou farnost, 
jejíž součástí Poříčany jsou, a abych trochu promluvil        
o svých plánech.
Vy starší si jistě pamatujete na dobu, kdy v  Poříčanech 
sídlil na faře kněz, či případně do kostela dojížděl               
a pravidelně se v  Poříčanech slavili nedělní mše svaté. 
Doba komunistického režimu, kdy si tento režim vzal za 
svou „starost“ také dozor nad církví, a kdy tedy stát 
rozhodoval o tom, kdo může na kněze studovat a kdo 
nikoli, a pak skrze státní souhlas také kdo může kněžskou 
službu vykonávat a kdo nikoli, měla také vliv na počet 
kněží. Třebaže i v  současné době zažíváme nedostatek 
kněžského dorostu, stav, který je nyní, je důsledkem tohoto 
státního dozoru. Komunisté během 40-ti let nedovolili 
příliš velkému počtu mužů věnovat se kněžské službě.
A tak fary, které byly dříve osídlené kněžími, zejí 
prázdnotou, pronajímají se, či jsou již prodány. Kněz 
obvykle nemá na starosti jeden kostel, jednu obec, ale 
farnosti, po sloučení, které proběhlo v  naší arcidiecézi 
začátkem tohoto století, jsou „velkofarnostmi“, které 
zahrnují větší územní celky.
K tomuto sloučení farností došlo i zde, na českobrodsku, 
kdy původní farnost Poříčany se stala součástí jedné 
„velké“ farnosti Český Brod. A tak kněz, který je ustanoven 
správcem v  Českém Brodě, dostává na starosti nejen 
Český Brod, ale spolu s  ním také dalších osm kostelů. Na 
území farnosti se nachází 17 obcí, podle sčítání 
obyvatelstva z  roku 2001, s  více jak 13 tisíci obyvateli 
(novější číslo nemám k  dispozici, ale je pravděpodobné, 
že bude z  důvodu přistěhování dalších lidí větší). 
Je zřejmé, že není v  kapacitách jednotlivého kněze, aby na 
tak velkém území fungoval tak, jak to bylo běžné před 50-ti 
a více lety, kdy jeden kněz měl na starosti mnohem menší 
územní celek. Ale zároveň jistě není ani žádoucí kostely, 
které se v  jednotlivých obcích nacházejí, zcela uzavřít        
a opustit.
Kostel je mnohdy dominantou dané obce. Je jedním            
z  nejvýznamnějších míst, co se architektury týká. 
Bohužel, protože mnoho lidí opustilo víru našich předků, 
ztratil se mnohdy i přirozený zájem o kostel, případně 
kostel ztratil své místo v  životě dané obce. Zatímco dříve 
byly základními místy života člověka hospoda, kostel        
a náves, v současné době si každý žije za svým postaveným 
plotem. 
Byl bych rád, kdyby kostel v každé obci, a tedy                   
i v Poříčanech, se stal znovu dominantou obce, a to ve 
smyslu architektonickém, ale ve smyslu života dané obce. 
Aby se stal znovu místem, kde se lidé mohou setkávat, kde 
dostávají prostor k  tomu, aby se mohli zastavit a trochu 
uvažovat o svém životě, o svých hodnotách, o tom, do čeho 
vkládají zbytečnou energii a na co podstatného zase nemají 
čas. Byl bych rád, aby byl kostel místem, kam člověk může 
přicházet, aby se setkával se sebou, s druhými a také           
s  Bohem.
Jsem rád, že se v Poříčanech vytvořil spolek, který usiluje   
o to, aby byl kostel občasně otevřený, a byl v  něm nějaký 
program. Nesmírně si těchto lidí vážím a mockrát jim 

děkuji. A byl bych nesmírně vděčný, kdyby nejen v  této 
činnosti pokračovali, ale kdyby o ni projevovalo zájem 
také stále více lidí.
Jedním z  takových hesel mého poslání v  této farnosti je, 
že bych rád, aby v  každém kostele se jednou za týden lidé 
sešli k  modlitbě (k tomu nepotřebují kněze), jednou za 
měsíc aby se tam sloužila mše svatá (uvidíme, zda se nám 
od září podaří provést změnu, která by dala možnost, aby     
i v Poříčanech byla jednou za měsíc mše sv.) a aby se           
v  kostele také jednou za měsíc konala nějaká kulturní akce 
pro širokou místní veřejnost (koncert, akce pro děti, nějaká 
přednáška). Věřím, že tak dostaneme příležitost                 
k  osobnímu setkání, vytváření vzájemných vztahů, které 
jsou pro šťastný život člověka tak důležité a že tak společně 
budeme moci rozvíjet sebe, i naši společnost.
Jsem rád, že se v Poříčanech uvažuje o opravě kostela. Zde 
jsme zatím jen v  začátcích, ale věřím, že to nabere správný 
směr a že tedy zanecháme našim potomkům i něco 
„hmatatelného“, že se připojíme k  odkazu našich předků, 
kteří v předchozích staletích tento prostor postavili             
a s  láskou se o něj starali.
Přeji vám všem příjemné dny dovolených a šťastný návrat 
z  vašich cest. A budu se těšit při nějaké příležitosti na 
viděnou. 
              R. D. Martin Sklenář

Více o farnosti najdete n a: http://www.farnostbrod.cz/
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Jarmark a EET
Vzhledem k  povinnosti evidence tržeb, máme zde pro zájemce o prodej na 
jarmarku několik informací. 
Příležitostná činnost evidenční povinnosti nepodléhá. Pokud by ale šlo        
o podnikání, byť nepravidelné, pak se povinnost evidence tržeb vztahuje     
i na tyto prodejce. Zda se jedná o podnikání či nikoliv, by měli prodejci 
vědět bez ohledu na případné zavedení evidence tržeb, kvůli plnění 
povinností vyplývajících ze zákona o daních z příjmů. Více informací lze 
získat na: .http://www.etrzby.cz/cs/kdo-a-jake-trzby-eviduje
Milí prodejci, pokud si však nebudete jistí, zda vaše tržby podléhají 
evidenční povinnosti, můžete se obrátit na finanční úřad v  Českém Brodě 
se žádostí o závazné posouzení o určení evidované tržby. Při posuzování 
žádosti bude vždy přihlédnuto ke konkrétním okolnostem daného případu    
a následně vám bude vydáno rozhodnutí, zda máte či nemáte tržby              
z některé své činnosti evidovat. Každý jednotlivý předmět žádosti o 
závazné posouzení o určení evidované tržby podléhá správnímu poplatku 
ve výši 1000 Kč.
Věříme, že vás toto neodradí a moc se na vás těšíme.
KOSTEL, z.s.

Noc Kostelů 2017
Bylo pozdní odpoledne 9. června, 
když se to stalo! Hned vedle maje-
státně se tyčícího kostela začala 
vznikat hvězdná obloha v podání 
mladých, ale o to talentovanějších 
umělců. Ovšem naprosto všechny 
výtvarníky i jejich doprovod již po 
hodině tvoření vytrhl ze soustředěné 
práce… 
No, kdo jiný než slavný Baron Prášil, 
který nám přijel povyprávět o dvou ze 
svých dobrodružných cest za pomoci 
sličné asistentky. Uvedení bylo 
náramné, i kostelní zvon se roztleskal, 
když se asistentka objevila na svěže 
zeleném podiu. Dobrodružství to bylo 
ohromné. Napínavý souboj Barona     
s obrovským vlkem ovšem často 
přerušoval smích. Druhá cesta nás 
zavedla do zemí vzdáleného orientu, 
kde pan Baron Prášil od vyšňořené 
trhovkyně koupil zázračný elixír         
a vyzkoušel, kolik toho může splnit. 
Smáli se dospělí i děti a bylo tak 
obecně velmi veselo. Zápletka však na 
sebe nedala dlouho čekat, protože brzy 
Baron vypotřeboval všechna svá přání 
a již to vypadalo, že navždy skončí       
v podobě hada, ale úžasný Baron 
Prášil se dokázal dostat i z této    
šlamastiky, s malou pomocí krásné 
trhovkyně.  Po šťastném konci 
dobrodružství náš potlesk nebral 
konce.
Jaká byla naše radost, když, jak už 
jsem říkala velmi sličná, asistentka jen 
tak nenápadně na půl úst prozradila, že 
mají schované ještě jedno dobro-

družství, ale jen pro výjimečné 
publikum. Pan Baron Prášil byl ovšem 
velice unaven a asistentku i nás to stálo 
velké přemlouvání, než nakonec svolil 
a my jsme si mohli vychutnat ještě 
jeden příběh, který byl snad ještě 
úžasnější než ty předchozí. Oproti 
minulým dobrodružstvím, která byla 
neuvěřitelná, ovšem odehrávala se na 
nám dobře známé pevnině,  se 
tentokrát Baron ponořil pod hladinu 
moře. Byl spolknut velrybou, přemohl 
příšeru, zachráněné mořské panně 
zlomil srdce, když odmítl její nabídku 
k  sňatku, a nakonec dokonce vyvázl 
živý i ze spárů obrovské medúzy, 
babičky nešťastné mořské víly. Po 
skončení posledního představení 
následoval nekonečný potlesk. 
Nakonec se loutkáři prozradili (a pro 
Vás jsem zjistila, že jsou z  divadla 
Toy Machine a jmenují se Tomáš 
Běhal a Věra Bouzková), ale na 
oplátku nám dovolili stát se aspoň na 
chvíli také Baronem Prášilem, zlým 
vlkem, či dokonce babičkou medúzou. 
Nadšení obzvláště mladých diváků 
bylo obrovské. 

A když si děti dostatečně užily             
s  loutkami, vrátily se děti zpět do 
dílny a do začátku dalšího programu 
byly nejen noční oblohy hotovy          
a rychle se rozutekly se svými 
stvořiteli do jejich domovů. 
Ovšem o hodně přišli ti, co nezůstali. 
Protože neslyšeli neuvěřitelně krásný 
hlas velmi milé sopranistky Zuzany 
Seibertové, kterou doprovázela 
zkušená pianistka Veronika Ptáčková. 
Jednou z  nejkrásnějších písní byla 
určitě Ave Maria, ale je to velmi těžké 
určit, protože jedna skladba byla 
krásnější než druhá. 
Po jednom krásném zážitku hned 
přišel další. Kostel doslova vibroval 
zvukem varhan, které neuvěřitelným 
způsobem rozezněl  pan Pavel 
Svoboda. Hrál skladby  z  období 
baroka a romantismu a bylo to 
úchvatné. Své představení, aneb jak 
mohou hrát i maličké varhany u nás     
v  kostele, ukončil tento talentovaný 
varhaník, učitel, předseda i ředitel 
různých spolků skladbou od Johanna 
Sebastiana Bacha – Toccatou a fugou. 
Po skončení koncertu bylo chvilinku 
zaražené ticho, protože takhle naše 
varhany ještě nikdo z  nás nikdy hrát 
neslyšel. Ovšem po pár vteřinách se 
rozezněl velmi nadšený potlesk. Už při 
úvodu nám pan Svoboda pověděl něco 
k  našim varhanám a po skončení 
koncertu si pro své posluchače 
připravil předvedení hry na varhany. 
To znamená, že si nás pozval nahoru 
na kůr a vysvětlil, jak varhany fungují 
a jak se na ně hraje.
Toto bylo kouzelné zakončení letošní 
Noci Kostelů. Když všichni odešli, 
prohlásila máma, že takhle si to 
představovala, když jsme do toho šli 
poprvé. Pokud jste tam nebyli s  námi, 
přijďte určitě příští rok! (Ty, kteří tam  
s  námi byli, určitě srdečně zvu také!)
Hezké léto přeje mladá novinářka
                                     Viktorie Antošová
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